
 

 

Verslag bijeenkomst Landelijke Raad voor Recreatie & Toerisme 
  
Datum:  14 februari 2025  
Locatie:  Huis van de Stad, Harderwijk  
Aanwezig:  G. Dijks, P. Drenth, R. van Gijzel (vz), C. Jansen, J. Joon (gastheer), J. de 

Koe, W. Kulik, W. Meeuwissen Y. Nassar, R. Rijpkema (vvz) en M. Vuik  
Verhinderd:  I. van Luijken, J. Majoor en J. van der Sterren  
Waarnemer:   P. de Boer (voor I. van Luijken)  
Bureau LR:  A. Gerards en N. van Unnik  
Agenda lid:  G. Zeeman  
  
  
 

1. Opening en vaststelling agenda  
  
De voorzitter/kwartiermaker opent deze vergadering van de LR. Er volgt een korte 
voorstelronde.   
Mevrouw I. van Luijken is verhinderd. Om die reden is de heer P. de Boer als 
waarnemer bij de vergadering aanwezig.   
De agenda wordt zonder wijziging vastgesteld.  
  
2. Vaststellen definitief raadsverslag van 29 november 2024  

  
Met ingang van de vergadering van 14 februari 2025 wordt het goedgekeurde verslag 
gepubliceerd op lrrt.nl. Ook van de voorliggende vergadering wordt het verslag en de 
agendering van de raad, na goedkeuring van de LRRT, op de site gepubliceerd.   

       Besloten is de vergaderstukken 2 weken van te voren aan de leden toe te sturen.   
Communicatie vanuit LRRT, zo ook voor de site, vindt plaats op basis van de inhoud. 
Het bureau zorgt voor een communicatieplan.  
N.a.v. de vergadering wordt een verslag en actielijst opgesteld.   
Daar waar in het verslag Provincie staat gemeld, wordt dit vervangen door IPO.  
Na aanpassing van deze wijziging is het verslag goedgekeurd.  
  
3. Kennismaking nieuwe raadsleden en medewerkers bureau  

  
Bureau LRRT wordt gevormd door Niels van Unnik en Annemarie Gerards. Zij zijn de 
contactpersonen voor de leden van de raad. Anouk van Eekelen is vandaag aanwezig 
voor de overdracht.  

  
Yvonnne Nassar stelt zicht voor. Ze is sinds 1 januari algemeen directeur van het 
NBTC. Ze is bestuurssecretaris van de LRRT.   
Na de Hotelschool Leeuwarden heeft zij een studie MBA in Maastricht gedaan. 
Yvonne heeft 10 jaar in de internationale hotellerie gewerkt vanuit Parijs en heeft 
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daarna de overstap naar de RAI gemaakt. Tot voor kort werkte ze als Manager 
marketing & communicatie bij het Van Gogh Museum.   

  
4. Vaststellen definitief Huishoudelijk Reglement  

 
Vergaderstukken worden 2 weken voor de vergadering aan de leden toegestuurd. 
Het staat de leden van de raad vrij de stukken met beleidsmakers en andere 
betrokkenen te delen. De leden hebben formeel zitting in de raad, met ruggespraak, 
maar zonder last.   
Gemeenten zijn via VNG lid van de raad. “Gemeenten” wordt daarom toegevoegd 
aan de tekst in het Huishoudelijk Reglement.  
Na aanpassing van deze wijziging is het Huishoudelijk Reglement goedgekeurd.  

  
5. Ingekomen stukken  

 
IPO heeft een Position paper ingediend. Het document wordt in de vergadering 
toegelicht en zal met de vergaderstukken van 11 april meegestuurd worden aan de 
leden van de raad.     
Op IPO niveau is de BAC (bestuurlijke adviescommissie) vaak ondergebracht bij de 
portefeuillehouder economie. Dit verschilt per provincie.   
Verder kent IPO een apart netwerk van gedeputeerden die T&R in portefeuille 
hebben. De insteek hiervoor verschilt per provincie. Iedere provincie maakt een 
eigen afweging.  
Het Position paper heeft een grote link met de agenda van de LRRT.   

 

6. Mededeling  
 

Het Kamerdebat heeft op 12 februari niet plaatsgevonden. Het is verplaatst en zal 
waarschijnlijk in april plaatsvinden. EZ zegt toe de procesbrief te delen. Op de 
agenda staan Regeldruk en ruimte en de Bruine vloot n.a.v. een eerdere toezegging 
in het najaar 2024.   
Gemeld wordt dat het voorontwerp Nota Ruimte nu voorligt Route naar Nota Ruimte 
| Ruimtelijke ordening Nederland.   
Minister van EZ nodigt de leden van de LRRT uit voor een gesprek. Voorzitter stelt 
voor om een trekkersclub in te richten ter voorbereiding van het gesprek. Wat willen 
we de minister meegeven (4/5 dingen benoemen), rekening houdend met de 
thema’s van de raad. NBTC maakt een voorzet voor dit gesprek. EZ, HISWA-
RECRON, IPO en de vice-voorzitter haken hierbij aan. Ruimte voor recreatie moet 
sterker naar voren komen, het hoort in de nota en in de PKB.  
VNG geeft aan dat dit een onderwerp voor de Toerisme Top kan zijn.   

       (Ruimte was het thema voor Toerisme Top 2023,   
De Nationale Toerisme Top 2023 in Drenthe -   Toerisme Top)  

         

https://www.ruimtelijkeordening.nl/onderwerpen/route-naar-nota-ruimte
https://www.ruimtelijkeordening.nl/onderwerpen/route-naar-nota-ruimte
https://www.toerismetop.nl/nl-nl/home/over-de-toerisme-top/2023
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Toerisme Top  
Wordt jaarlijks georganiseerd door Ministerie, gastprovincie (dit jaar Noord-Holland) 
Gastvrij Nederland en NBTC. NBTC geeft toelichting op thema Verleiding. Het is 
belangrijk voor ogen te zien wie er naar de Top komen en wat we met de Top willen 
bereiken. Mensen in beweging zetten. Aantrekken van bezoekers, arbeidsmarkt en 
aandacht voor de inwoners zijn belangrijke onderwerpen  
De vergadering wordt om input gevraagd. De leden van de raad zijn positief over het 
thema.  
Bij het thema ook graag de lokale overheid betrekken, ondernemers een podium 
geven en anderzijds ook zorgen dat het thema niet te breed wordt. Werkagenda van 
LRRT moet een plaats krijgen in de Top. En verder geeft KHN aan dat duurzame 
opties strategischer gedefinieerd mogen worden. IPO ziet graag een paar mooie 
voorbeeldverhalen.   
Qua timing voor de toekomst vraagt KHN of het mogelijk is met de datum van de Top 
rekening te houden met de Horeca Vakbeurs in Rotterdam.  
De LRRT niet groot neerzetten op de Top, maar wel zorgen dat er een inhoudelijke 
update wordt gegeven. Dit kan met break-out sessies. NBTC, EZ en Gastvrij NL 
nemen de opmerkingen mee in de voorbereidingen.  
  
Gezichtenboek van de LRRT. Leden wordt gevraagd wijzigingen aan het bureau te 
sturen.   
  
7. Update nieuwe voorzitter Landelijke Raad  

  
De selectiecommissie voert gesprekken met de kandidaten. De commissie heeft 
twee kandidaten voorgedragen voor een volgende ronde. De leden van de raad geven 
de commissie mee aandacht te hebben voor het politieke speelveld, feeling met de 
regio en vooral de bereidheid om de schouders onder deze klus te zetten.  

  
8. Update inhoudelijke agenda en toelichting   

  
Plannen van Aanpak, Statusupdate en Check  
Voor een goed overzicht is het fijn als alle thema’s volgens eenzelfde template 
worden ingevuld. PvA voor Brede welvaart en de IPO-thema’s wordt nog in template 
geplaatst.  
Belangrijk dat alle partijen plannen maken met effect en impact. VNG doet oproep in 
de vergadering om de thema’s Duurzaamheid, Digitalisering en Brede welvaart in 
alle andere thema’s terug te laten keren.  
  
Plannen van Aanpak  

  
EZ licht Ruimte voor ontwikkeling toe. Het idee is om een kort beeld en 
ontwikkelplan te maken. Dit resultaat moet voor de zomer (en bij voorkeur al in april) 
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gereed zijn. Wellicht kan dit in samenwerking met het bureau dat eerder al is 
ingeschakeld. Natuurmonumenten geeft mee dat het niet om een claim op de ruimte 
gaat maar meer over koppelkansen. Het gaat om impact en niet om het plan op 
zichzelf, door onder meer in de nota en PKB meer aandacht voor T&R te hebben.   

  
Samenvattend op Ruimte voor ontwikkeling:  
1. Hoe krijgen we R&T in de Nota Ruimte.   
2. Een beeldend rapport.   
3. Als inspiratiebron zijn voorbeelden mooi  

  
Bereikbaarheid  
I.v.m. afwezigheid van CELTH schuift het onderwerp door. NBTC vraagt meer focus 
en stelt voor om te beginnen met fietsen, wandelen en OV. Het PvA moet meer 
duidelijkheid geven of het bereikbaarheid of mobiliteit betreft.   

  
Verlagen regeldruk  
KHN geeft toelichting op dit document. KHN zou graag ook VNG hierbij betrekken. 
Beide partijen pakken dit samen op. De sector staat achter de ambities qua 
duurzaamheidsdoelstellingen, maar hoe kunnen we eenvoudige oplossingen 
aandragen. De voorstellen gaan steeds verder, worden steeds strikter.   

  
        Status update   
  

Brede Welvaart  
VNG gaat het document in het format plaatsen. NBTC vraagt zich af hoe dit 
onderwerp concreet vorm krijgt. Er worden suggesties gedaan over eventuele 
sprekers over dit onderwerp (Kim Putters, Otto Raspe, Joks Janssen).   
  
Duurzaamheid  

       NBTC licht toe dat er al een goede samenwerking is op dit onderwerp met veel  
       partijen aan tafel. Uiteraard zijn anderen welkom om aan te sluiten. Er wordt steeds  
       een duidelijke agenda ter beschikking gesteld aan de raad waar alle  
       duurzaamheidsinitiatieven in staan.    
  
       Digitalisering  
       Hetzelfde verhaal als voor duurzaamheid: de samenwerking loopt al met diverse  
       partijen die ook in de LRRT zitten. Uiteraard zijn meer partners welkom om aan te  
       sluiten. Er komt een agenda om inzicht te geven in de digitaliseringsinitiatieven.   
   
       Aanbodontwikkeling  
       IPO wil trekker worden van aanbodontwikkeling. Gedeputeerde Drenthe geeft aan  
       achterban hierop geraadpleegd te hebben en wil dit oppakken vanuit twee 
       onderwerpen te weten; routenetwerken en vitale vakantieparken. 
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       Integratie recreatie en toerisme binnen landelijk en provinciale kaders.   
       Het thema wordt mogelijk gekoppeld met Ruimte voor ontwikkeling. EZ en IPO   
       overleggen met elkaar.   
  
       Toekomstige arbeidsmarkt  
       Gastvrij Nederland en CELTH maken een inventarisatie waar zij elkaar kunnen   
       versterken. Wat kan de raad betekenen voor het Hospitality Pact (HP)?  
       HP is op vooral ook op arbeidsmarktcommunicatie gericht en het mag breder.   
  

9. Volgende vergaderingen data en locaties  
  
11 april: Vergadering LRRT, definitieve locatie wordt later bepaald  
14 mei:  Ontvangst door MEZ 13.30 -14.00 uur bij het ministerie van EZ  

  
10.  Rondvraag  

 
Inventarisatie voor het delen van de stukken op een digitaal toegankelijk en centrale 
plek. Via NBTC kan Sharepoint hiervoor ingericht worden, een webplatform voor 
samenwerking en documenten beheer. Leden van de raad moeten een signaal 
krijgen wanneer er documenten geplaatst worden cq. herzien worden. Bureau LRRT 
werkt dit verder uit.   

  
11.  Sluiting  

 
Voorzitter Rob van Gijzel neemt in deze vergadering afscheid van de raad. Er is door 
alle betrokkenen hard gewerkt om tot hier gekomen. Voorzitter wenst de LRRT veel 
succes. Wees zuinig op wat hier is neergezet.   
 

Vice-voorzitter dankt Rob van Gijzel voor zijn inspanningen voor de Raad. Er is heel 
veel effort ingestoken, daar zijn de leden van raad de voorzitter zeer dankbaar voor.  
Op een later moment wordt de voorzitter op passende wijze bedankt.  

  
  
  
  
 


